
 
 
 
 
 
 
 
 

Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Stadhuis Rotterdam 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen ex. Art 32 van het Reglement van Orde 
Betreft: De opmars van de Aziatische hoornaar en de bescherming van bijen in 
Rotterdam 
 

  
Rotterdam, 28 mei 

Geacht college, 

De Europese Unie heeft eerder besloten dat de verspreiding van de Aziatische 
hoornaar Vespa velutina) zoveel mogelijk moet worden voorkomen. Deze invasieve 
soort vormt een groeiend gevaar voor honingbijen en andere bestuivende insecten, en 
daarmee voor de biodiversiteit in steden en het omliggende landelijk gebied. 

Volgens imker Savas Ünal uit Barendrecht, die in een recent artikel van Rijnmond aan 
het woord komt, is de situatie voor bijen in Nederland nijpend. Hij wijst op het 
veranderende klimaat én de opkomst van de Aziatische hoornaar als belangrijke 
oorzaken van de verslechterende positie van de bij in ons land. Vooral de maanden 
mei en juni zijn volgens hem kritiek, omdat koninginnen dan hun eerste nesten 
bouwen. 

D66 Rotterdam deelt deze zorgen, temeer omdat ook andere bedreigingen de 
bijenpopulatie onder druk zetten. Zo vormt de varroamijt Varroa destructor) al jaren 
een ernstige bedreiging voor bijenvolken: deze parasitaire mijt verzwakt bijen, draagt 
ziektes over en verlaagt hun weerstand tegen winterse omstandigheden. De 
combinatie van een reeds verzwakte kolonie door varroamijt en aanvallen van de 
Aziatische hoornaar kan leiden tot extra hoge wintersterfte. 
 
Vanwege deze zorgen hebben wij de volgende vragen: 

1. Weet het college hoe vaak de Aziatische hoornaar inmiddels is waargenomen 
binnen de gemeente Rotterdam? Wordt dit systematisch bijgehouden? 
 



2. In hoeverre herkent het college het beeld dat imker Savas Ünal schetst van de 
huidige slechte positie van bijen in Nederland en specifiek in Rotterdam? 
 

3. Hoe beoordeelt het college de ernst van de aanwezigheid van de Aziatische 
hoornaar in relatie tot de bijenpopulatie en de bredere ecologische balans in de 
stad? 
 

4. Is het college zich bewust van het verhoogde risico in de maanden april tot en 
met juni, waarin koninginnen hun eerste nesten bouwen? Wordt hierop gestuurd 
in monitoring en opsporing? 
 

5. Werkt de gemeente samen met lokale imkerverenigingen, zoals het 
Ambrosiusgilde, en andere relevante organisaties bij het monitoren, voorkomen 
en waar nodig bestrijden van de Aziatische hoornaar? 
 

6. Is het college op de hoogte van de gecombineerde impact van de varroamijt en 
de Aziatische hoornaar op bijenvolken, met name in relatie tot verhoogde 
wintersterfte? Wordt hier specifiek beleid op gevoerd of overwogen? 
 

7. Overweegt het college aanvullende beleidsmaatregelen of samenwerkingen op 
regionaal of nationaal niveau om de impact van de Aziatische hoornaar op de 
biodiversiteit in Rotterdam te minimaliseren? 

 

We zien de beantwoording met belangstelling tegemoet.   
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ingrid van Wifferen 
D66 Rotterdam 
 


